
   
 

08-02-2018 
 
I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut:  
 
1. Hvor mange lejeboliger er INI A/S i besiddelse af i 15 største byer, og hvad koster disse boliger i 
gennemsnit pr. kvadratmeter? Naalakkersuisut bedes opstille svaret skematisk så det bliver lettere at 
sammenligne. 
 
2. Hvor mange ledige lejeboliger var der i de 15 største byer i 2017? Naalakkersuisut bedes opstille svaret 
skematisk måned for måned således, at man kan følge udviklingen by for by. 
 
3. Hvor mange stod på venteliste til en lejebolig i de 15 største byer i 2017? Naalakkersuisut bedes 
opstille svaret skematisk måned for måned således, at man kan følge udviklingen by for by. 
 
4. I fald svarene i spørgsmål 1-3 viser et misforhold mellem antal ledige boliger og antal borgere på 
venteliste, bedes Naalakkersuisut komme med en vurdering af, hvordan dette misforhold er opstået 
samt komme med et bud på, hvordan man hurtigst muligt kan genoprette dette misforhold. 
 
5. Hvordan vil Naalakkersuisut prioritere investeringer i nybyggeri og renovering af offentlige 
udlejningsboliger i de kommende år? Svaret må meget gerne inddrage tallene i svarene på spørgsmål 1-3. 
 
6. Hvor mange penge vurderer Naalakkersuisut, at der er behov for til renovering af den offentlige 
boligmasse? Svaret bedes opdelt by for by. 
 
7. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse vedrørende offentlige udlejningsboliger? 
(Medlem af Inatsisartut Justus Hansen, Demokraterne) 
 
Begrundelse 
En bolig er afgørende faktor for at kunne have et godt liv. Vi tilbringer meget af vores ti i vores bolig, der 
gerne skal være en tryg base i vores liv. 
 
Det er derfor altid interessant at følge med i udviklingen på det offentlige lejeboligmarked, da det er dette 
marked, der skal sikre, at alle kan bo trygt og godt.  
 
Gennem alt for mange år har vi hørt alt for mange historier om boliger med dårligt indeklima, 
skimmelsvamp med mere. Herudover har vi også hørt historier om, at det nogle steder er næsten umuligt 
at få adgang til en udlejningsbolig på grund af lange ventelister. 
 
Demokraterne ser gerne, at der fremadrettet bliver investeret de steder, hvor der beviseligt er det største 
behov, så investeringerne kommer flest muligt borgere til gode. På den baggrund ønsker vi, at 
Naalakkersuisut besvarer disse spørgsmål, så vi alle kan få et overblik over behovet for lejeboliger. 
 
Spørgsmålene bedes besvaret inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


